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Статья посвящена анализу феномена неофициального права. Дана авторская дефиниция и клас-
сификация этого явления. На основе постклассической методологии в форме антрополого-правово-
го исследования авторы показывают место неофициального права в обеспечении правового поведения 
человека. В статье доказывается, что социальная эффективность официального права находится в 
прямо пропорциональной зависимости от степени его соответствия нормам неофициального права.
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Th e article analyzes the phenomenon of informal law. Th e authors give the defi nition and classifi cation 
of this phenomenon. On the basis of post-classical methodology in the form of anthropological-legal study, 
the authors show the place of informal law in ensuring the legal behavior of a person. Th is article defi nes 
and evidences that the social eff ectiveness of formal law is in direct proportional dependence on the degree 
of conformity to the norms of informal law. 

Keywords: informal law, legal reality, customary law, social law, shadow law, religious law.

DOI : 10.18572/1812-3805-2018-8-9-14




